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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Den årliga kartläggningen av Öppna drogscener, ÖDS, i 
Stockholmsregionen har genomförts under januari och februari. 
Arbetet sker under ledning av Länsstyrelsen och bedömningen görs 
av lokalpolisområdet i samråd med stadsdelsförvaltningen. I 
Skarpnäcks stadsdelsområde har det sedan flera års mätningar 
funnits två Öppna drogscener, en på Skarpnäcksfältet och en på 
Lagaplan i Bagarmossen. I samband med 2024 års bedömning har 
beslut fattats att Lagaplan inte längre ska klassas som öppen 
drogscen. Arbetet på Lagaplan kommer trots beslutet att fortsätta i 
enlighet med tidigare arbete, kring Skarpnäcksfältet har också ett 
omfattande arbete pågått och där planeras för ytterligare utveckling. 
  
Inför sportlovet planeras för en mängd aktiviteter för barn och 
ungdomar, aktiviteterna finns i stadens kalendarium och på 
Skarpnäcks kulturhus hemsida. Information om aktiviteterna har 
också skickats ut till skolorna i stadsdelsområdet. 
 

Sida 3 (30)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Kristina Lutz (M) ställde en fråga till förvaltningen vilka kriterierna 
är för att en plats inte längre ska anses ha en öppen droghandel. 
Stadsdelsdirektör Karin Bülow meddelade att det är ett antal 
punkter som går in i bedömningen och att det i huvudsak är Polisens 
kriterier som avgör, det kan handla om exempelvis förekomsten av 
våldsbrott och inrapporterad otrygghet. I fallet Skarpnäcksfältet har 
den ytan som avses också blivit större då analysmetoden ändrats sen 
föregående år. Mer detaljerad information om kriterierna skickas ut 
till stadsdelsnämnden i separat utskick. 
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§ 9 
Riktlinjer för direktupphandling för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd  
SKA 2023/607 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens 

förslag om riktlinjer för direktupphandling för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget finns regler för ekonomisk förvaltning. 
Av 4 kap. 3 § regler för ekonomisk förvaltning följer att varje 
nämnd inom Stockholms stad är en egen upphandlande myndighet. 
Upphandlande myndighet är enligt lagen om offentlig upphandling 
och stadens regler för ekonomisk förvaltning skyldig att anta 
riktlinjer för direktupphandling. 
 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd antog den 25 april 2019 riktlinjer för 
direktupphandling, som senast den 3 september 2020 uppdaterades 
för att säkerställa att kraven i GDPR efterlevs. 
 
Stadsledningskontoret har den 9 februari 2022 utfärdat uppdaterade 
tillämpningsanvisningar för direktupphandling som anger de 
minimikrav som riktlinjerna ska uppfylla. Därför föreslås riktlinjer 
för direktupphandling för Skarpnäcks stadsdelsnämnd uppdateras 
för att överensstämma med aktuella tillämpningsanvisningar. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/607-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
Riktlinjer för direktupphandling för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 

 SKA 2023/607-2 (Godkänd - R 1) Riktlinjer för 
direktupphandling för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 1472854 Regler för ekonomisk förvaltning 
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 1472864 Tillämpningsanvisning direktupphandling 
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§ 10 
Hundrastgård på Nytorps gärde  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/680 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att förvaltningens 

förslag till svar på medborgarförslaget godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har tagit emot ett medborgarförslag om 
hundrastgård på Nytorps gärde. Förslagsställaren ger ett antal 
förslag på platser för en ny hundrastgård där många hundar naturligt 
rör sig. Stadsdelsförvaltningen har under de senaste åren fått flera 
önskemål om att anlägga en hundrastgård på Nytorps gärde. En 
hundrastgård är ett inhägnat rastområde där hundar kan släppas 
lösa. De förslag på platser som ges i medborgarförslaget ligger där 
det inom kommande detaljplan ska byggas bostäder eller planeras 
för andra funktioner. Då byggstart dock kan ske tidigast 2027 och 
efterfrågan på en hundrastgård är stor har förvaltningen varit i 
dialog med Exploateringskontoret för att hitta en lämplig plats som 
ligger utanför detaljplaneområdet. I samband med verksamhetsplan 
för 2024 har stadsdelsförvaltningen ansökt om trygghetsmedel för 
att anlägga en hundrastgård på Nytorps gärde. 
 

Förslag till beslut 
Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/680-3 (Godkänd - R 1) Hundrastgård på Nytorps 
gärde. Tjänsteutlåtande, svar på medborgarförslag 

 1482669 Medborgarförslag - Hundrastgård på Nytorps 
gärde(1425661) (0)_TMP_Bortredigerad 

 SKA 2023/680-1.1 Medborgarförslag - Hundrastgård på 
Nytorps gärde. Bilaga 1, foto 

 SKA 2023/680-1.2 Medborgarförslag - Hundrastgård på 
Nytorps gärde. Bilaga 2, foto 
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 SKA 2023/680-1.3 Medborgarförslag - Hundrastgård på 
Nytorps gärde. Bilaga 3, foto 
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§ 11 
Säsongsanställ en person för snöröjning  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/655 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att förvaltningens 

förslag till svar på medborgarförslaget godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har tagit emot ett medborgarförslag om att 
säsongsanställa en person som jobbar med snöröjning inom 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Snöröjning och halkbekämpning såväl 
som övrig drift och underhåll av parkmark inom det geografiska 
området som Skarpnäcks stadsdelsnämnd ansvarar för, utförs idag 
av upphandlad entreprenör. Förvaltningen har i verksamhetsplan för 
2024 fått i uppdrag av stadsdelsnämnden att utreda möjligheten att 
överta parkdriften i egen regi. Inom ramen för detta uppdrag 
kommer även frågan om snöröjning i egen regi att utredas. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/655-3 (Godkänd - R 1) Säsongsanställa person 
för snöröjning. Tjänsteutlåtande, svar på medborgarförslag 

 1482680 Medborgarförslag - snöröjning(1405089) 
(0)_TMP_Bortredigerad 
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§ 12 
Ordningsvakter i Skarpnäck  
Svar på skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M) 
SKA 2023/681 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse har inkommit till stadsdelsnämnden för beredning. 
Skrivelsen kommer från Kristina Lutz m.fl. (M) och handlar om 
statistik gällande de kommunala ordningsvakterna. 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning föreslår till nämnden att detta 
tjänsteutlåtande överlämnas som svar på skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

Särskilt uttalande 
Ledamot Kristina Lutz m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
  

Vi har begärt statistik över hur ofta de kommunala 
ordningsvakterna har verkat i stadsdelen och vilka händelser 
som har rapporterats. I svar från stadsdelsförvaltningen 
uppges att statistik har erhållits för perioden januari 2021 till 
och med januari 2023, vilken återges i svaret. 
Stadsdelsförvaltningen skriver vidare att detaljerad statistik 
för 2022 inte har erhållits samt att statistik från och med 2023 
inte längre upprättas. Stadsdelsförvaltningen uppger att de 
generellt inte har tillsänts statistiks över ordningsvakternas 
närvaro i stadsdelen. 
  
En ledamot i stadsdelsnämnden har tidigare erhållit statistik, 
via stadsdelsförvaltningen, för perioden januari 2022 till och 
med oktober 2022. Den statistiken gick dessvärre förlorad när 
en dator upphörde att fungera. Likaså har en journalist, på 
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tidningen Mitt I, erhållit statistik för året 2021. 
  
Vi finner det märkligt att statistik kunde tas fram för år 2021 
och sedan sammantaget för åren 2021 och 2022, men inte 
enskilt för år 2022. 
  
Att statistik för år 2022 inte lämnas ut och att statistik inte 
längre förs från och med 2023 leder tanken till att de styrande 
partierna i staden, S, Mp och V, inte vill att konsekvensen av 
den stora neddragningen av ordningsvakter i staden ska synas 
i statistiken, vilket är ytterst allvarligt. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/681-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
ordningsvakter i Skarpnäck 

 SKA 2023/681-1 Skrivelse om ordningsvakter i Skarpnäck - 
statistik 
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§ 13 
Angående avtal gällande publika visningar av bio på 
Kulturhuset  
Svar på skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M) och André 
Nilsson (L) 
SKA 2023/682 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

förvaltningens svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kristina Lutz (M) med flera har inkommit med en skrivelse till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd den 14 december 2023. I skrivelsen 
ställs frågor om hur kulturhuset kommer att säkerställa att 
verksamheten inte konkurrerar med annan biografverksamhet inom 
stadsdelsområdet, samt hur samarbetet med andra biografaktörer är 
tänkt att ske. 
 
Kommunens biografverksamhet får inte konkurrera med annan 
liknande verksamhet genom exempelvis filmutbud eller 
upptagningsområde. Kulturhuset, Reflexen och Bagarmossen 
folkets hus genomför sedan tidigare regelbundna nätverksmöten. 
Dessa sammankomster kompletteras med att gemensamt planera för 
kommande filmutbud. Kulturhuset säkerställer på detta sätt att 
verksamheten inte konkurrerar med annan biografverksamhet inom 
stadsdelsområdet. 
 
Det huvudsakliga syftet med biografverksamhet i nämndens regi är 
inte att visa aktuella biofilmer för allmänheten. 
Biografverksamheten kommer att vara en del av förvaltningens 
ordinarie verksamhet, exempelvis som aktivitet för den öppna 
fritidsverksamheten samt del av lovaktiviteter som erbjuds. 
Förvaltningen kommer att arbeta för att nå prioriterade målgrupper. 
Samverkan med aktivitetscenter, seniorverksamhet samt föreningar 
kommer också att ske. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/682-2 (Godkänd - R 1) Angående avtal gällande 
publika visningar av bio på Kulturhuset  

 SKA 2023/682-1 Skrivelse Angående avtal gällande publika 
visningar av bio på Kulturhuset 

 

Sida 13 (30)



 
 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 15 
Stockholms stads säkerhetsprogram  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/1267) 
SKA 2023/615 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads nuvarande säkerhetsprogram avser perioden 
2020-2023 (dnr KS 2019/1543) och föreslås att ersättas med ett nytt 
reviderat program från 2024 (dnr KS 2023/1267). Det nya 
programmet gäller stadens samtliga nämnder och bolagsstyrelser. 
Revideringen av programmet syftar till att tydliggöra stadens höga 
ambition för säkerhetsfrågor samt för att anpassa verksamheten till 
rådande omvärldsförutsättningar, lagstiftning och andra riktlinjer 
som finns på området. 
  
Förslaget till reviderat säkerhetsprogram slår fast övergripande mål 
för stadens säkerhetsarbete och beskriver stadens skyddsvärden och 
övergripande hotbild. Det slår därtill fast ansvarsfördelning för 
arbetet och vad som menas med att i stadens kontext bedriva ett 
systematiskt säkerhetsarbete. Det reviderade säkerhetsprogrammet 
inriktar slutligen stadens säkerhetsarbete inom fyra fokusområden; 
beredskap, säkerhetsskydd, olycksförebyggande arbete samt 
personsäkerhet. 
  
Att samla styrningen av säkerhetsfrågorna i ett stadsövergripande 
styrdokument utgör enligt stadsledningskontoret en förutsättning för 
att nå framgång i arbetet. 
  
Remissen har beretts av stadsledningskontorets säkerhetsavdelning. 
Samråd har skett med flertalet avdelningar inom 
stadsledningskontoret samt Stockholms Stadshus AB. Enskilda 
samråd har också skett med Storstockholms brandförsvar och St 
Erik Försäkrings AB. En referensgrupp med representation från 
stadsdelsförvaltningar, 
fackförvaltningar och bolag har bidragit med synpunkter i arbetet. I 
denna referensgrupp har Skarpnäcks stadsdelsförvaltning ingått. 
  
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 1:a vice ordförande Henrietta Ludwig (C) yrkar 
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bifall till Centerpartiets förslag till beslut. Ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) yrkar bifall till Moderaternas förslag till 
beslut. Tjänstgörande ersättare Ann Hultmark Fridner (L) yrkar 
bifall till Liberalernas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns fyra 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag, Centerpartiets 
förslag, Moderaternas förslag och Liberalernas förslag. Ordförande 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Reservationer 
1:a vice ordförande Henrietta Ludwig (C) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förslag på nytt säkerhetsprogram 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Vi i Centerpartiet välkomnar revideringen av Stockholms 
stads viktiga säkerhetsprogram men saknar resonemang kring 
det stora ansvar staden rimligtvis borde ha för 
förtroendevalda politikers säkerhet. Den politiska debatten 
har blivit råare och färre engagerar sig i politiska partier idag 
samtidigt som att hotet mot förtroendevalda ökar. 25 procent 
av alla förtroendevalda har någon gång varit utsatta för någon 
form av trakasserier, hot eller våld enligt Brottsförebyggande 
rådet. Det är ett hot mot individer såväl som familjer och i 
förlängningen hela vårt demokratiska samhälle. 
  
Hot och hat mot förtroendevalda lyfts visserligen som ett eget 
avsnitt i säkerhetsprogrammet men inriktningen och 
ambitionen tycks inte ha följt med den komplexa hotbild som 
förtroendevalda allt för ofta utsätts för i sin roll som 
beslutsfattare. De påverkansförsök och hot som 
förtroendevalda kan utsättas för i sitt beslutfattande är mer 
komplex än den säkerhet som är specifikt kopplat till 
nämnder och bolagens fysiska möten. Hotfulla situationer och 
våld kan uppstå utifrån att en person har ett politiskt uppdrag. 
  
Hotet mot de demokratiska processerna kan komma från olika 
håll. Stater, aktörer inom den organiserade brottsligheten och 
enskilda missnöjda medborgare kan genom hot, politisk 
påverkan och hat ha direkt inverkan på politiska beslut inom 
t.ex. socialtjänst, tillsyn, upphandling m.m. De 
förtroendevalda som lyfts särskilt i programmet: borgarråd, 
fullmäktiges presidium och gruppledare utgör en allt för snäv 
krets. Det ter sig till exempel märkligt och som en tydlig brist 
i programmet att fullmäktigeledamöters säkerhet inte nämns. 
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Stadsledningskontoret borde rimligtvis ha och ta ett särskilt 
ansvar även för dessa. 
  
Det knappa stycket som berör förtroendevalda i 
säkerhetsprogrammet bemöter inte den komplexa och 
mångfacetterade hotbilden som stadens förtroendevalda 
riskerar att möta i dagens samhälle. Stockholms stad behöver 
på en övergripande nivå säkerställa att vår liberala demokrati 
värnas och att politiskt engagerade personer känner sig trygga 
i sitt arbete och engagemang över hela staden. 
  

Ledamot Kristina Lutz m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. att därutöver anföra 
  
Omvärldsläget som råder inför antagandet av ett nytt 
säkerhetsprogram skiljer sig markant från den situation som 
rådde vid antagandet av det föregående programmet. Idag 
råder det krig i vårt närområde till följd av Rysslands 
orättfärdiga invasion av Ukraina och säkerhetsläget är 
osäkrare än på länge. Sverige är också utsatt för en 
omfattande desinformationskampanj som påverkar samhällets 
stabilitet. Klimatförändringar ställer också krav på stadens 
beredskap att hantera händelser som kan vara 
samhällsstörande. 
  
I egenskap av huvudstad och landets ekonomiska, politiska, 
kulturella och mediala centrum kan Stockholm antas vara 
särskilt utsatt för antagonistiska hot, attentat och dödligt våld. 
Då Stockholm stad ansvarar för nästan en tiondel av landets 
befolkning är det angeläget att säkerhetsarbetet fungerar väl. 
God beredskap och redundans i stadens verksamheter och 
digitala system ska aldrig vara valbart. 
  
Säkerhetsprogrammet är tätt sammanlänkat med andra 
stadsövergripande styrdokument och det är angeläget att 
samordningen mellan central och lokal nivå fungerar på ett 
tillfredsställande sätt. Det nya säkerhetsprogrammet 
konstaterar att den centrala krisledningen ska öva årligen och 
kriskrisledningsnämnden minst en gång per mandatperiod. 
Med anledning av det osäkra omvärldsläget framhåller vi 
vikten av att förvaltningar, nämnder och styrelser också har 
fått möjlighet att öva på olika potentiella scenarion. 
  
Säkerhetsprogrammet kan inte vara ett statiskt dokument 
under programperioden utan behöver syfta till att konkret 
stärka Stockholms motståndskraft och beredskap. Under 
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fokusområdet beredskap anser vi att det behövs skarpa 
skrivningar angående tillgången till skyddsrum då 
programmet saknar det helt i sin nuvarande form. En stark 
motståndskraft i Stockholm förutsätter också att medborgare 
har kännedom och kunskap om stadens säkerhetsarbete. 
Nämnder och styrelsers ansvar för att kontinuerligt arbeta 
med informationskampanjer bör också förtydligas för att 
uppnå programmets intentioner. 
  
Då Stockholm har en stor andel fristående aktörer som är 
verksamma inom exempelvis omsorg och utbildning möter 
dessa verksamheter också tusentals stockholmare. 
Säkerhetsprogrammets skrivningar gällande civilsamhälle och 
näringsliv är för tunna och det är angeläget att det finns en 
struktur för samverkan även med aktörer utanför stadens 
organisation som inte omfattas av Samverkan 
Stockholmsregionen (SSR). Detta bör kompletteras och 
förtydligas utifrån samtliga fokusområden i programmet. 
  
Vi vill också betona vikten av att Stockholm samarbetar 
internationellt där erfarenheter och arbetssätt kan delas för att 
bättre förbereda staden på samhällsstörande händelser. Under 
föregående mandatperiod blev Stockholm medlemmar i 
Counter Terrorism Preparedness Network (CTPN), ett 
nätverk av städer, akademiker och oberoende experter vars 
syfte är att stärka strategisk beredskap och utgör ett gott 
exempel på kunskapsutbyte. 
  

Tjänstgörande ersättare Ann Hultmark Fridner (L) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 
följande: 
  

1. Att delvis godkänna förslag på nytt säkerhetsprogram 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Vi saknar ett fokus på cybersäkerhetsperspektivet. Det 
framgår av ärendet att stadens nämnder och bolag ansvarar 
för arbetet, med stöd av stadens säkerhetsskyddschef som har 
det övergripande ansvaret. Detta är av stor vikt: alla stadens 
verksamheter med digital verksamhet behöver ha beredskap 
för cyberattacker, samtidigt som det behöver finnas ett 
centralt stöd i staden att få. 
  
Frågan återstår hur man säkerställer efterlevnad i respektive 
nämnd/bolag. Att enbart göra en analys räcker inte. 
Kontinuerlig revision av regelefterlevnad och systematiskt 
cybersäkerhetsarbete är av yttersta vikt. Även i system som 
köps in från underleverantörer och som driftas av tredjepart. 
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Detta har blivit tydligt under se senaste veckorna. 
  
Vi menar att termen "cybersäkerhet" behöver synas på fler 
platser. Det är korrekt att "cyberförsvar" är ett militärt 
ansvarsområde, men det dagliga ansvaret för cybersäkerhet 
ligger hos det civila, och ska så göra. Det borde få ett större 
utrymme under en egen fokuspunkt i dokumentet. 
Det framgår av ärendet vidare att "Nämnder och 
bolagsstyrelser ska bidra till utveckling och goda 
beslutsunderlag genom att dokumentera och rapportera 
händelser, incidenter, lägesbilder och andra iakttagelser som 
kan påverka stadens säkerhet." Här menar vi att nämnder och 
bolag också borde få en månadssammanställning på digitala 
incidenter och risker. Mycket information från verksamheten 
levereras i övrigt när det kommer till säkerhetsfrågor, men 
just den digitala delen saknas. Nämnder och bolagsstyrelser 
bör kunna redovisa en generell överblick på vilka hotbilder 
som finns, och hur dessa motverkas. Cybersäkerhet behöver 
få utrymme i stadens forum på samma sätt som när vi följer 
upp verksamheten i övrigt. 
 
Under punkten om säkerhetsskydd nämns "signalskydd" 
specifikt. Detta är viktigt, men med tanke på införandet av 
EU-direktivet NIS2 som införlivas senast 17 oktober 2024 i 
svensk lagstiftning så kommer troligen ansvarsområdet 
utökas. Här hade vi i skrivelsen velat se fler aspekter av 
informationssäkerheten. Det skulle tydligt behöva framgå att 
krav ställs vad gäller efterlevnad av stadens 
säkerhetsskyddsregler i enlighet med gällande lagstiftning 
och krav på god hygien inom cybersäkerhet. Bland annat 
kryptering av data, kontinuerlig övervakning av system, 
rutiner för incidenthantering och andra relevanta 
säkerhetsfunktioner. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/615-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
Stockholms stads säkerhetsprogram 

 SKA 2023/615-1 Följebrev Stockholms stads 
säkerhetsprogram, KS 2023/1267 

 SKA 2023/615-1.1 KS 2023/1267 Bilaga 1 
 SKA 2023/615-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2023/1267 Tjänsteutlåtande 
 SKA 2023/615-2 Tjänsteutlåtande Stockholms stads 

säkerhetsprogram 
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§ 16 
Inrätta kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters 
rättigheter  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/444) 
SKA 2023/663 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I lagen (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk 
regleras rätten till delaktighet och inflytande. Av lagen framgår att 
förvaltningsmyndigheter, så som kommuner, ska ge de nationella 
minoriteterna möjlighet till inflytande i frågor som berör dem och så 
långt som det är möjligt samråda med minoriteterna i sådana frågor. 
Samråd ska ske genom att förvaltningsmyndigheten för en 
strukturerad dialog med de nationella minoriteterna i syfte att kunna 
beakta deras synpunkter och behov i myndighetens beslutsfattande. 
I Sverige finns fem erkända nationella minoriteter: judar, romer, 
samer, sverigefinnar och tornedalingar. 
  
I enlighet med kommunfullmäktiges budget 2023 har 
kommunstyrelsen i dialog med de nationella minoriteterna, utrett 
formerna för samråd med de nationella minoritetsföreningarna i 
syfte att stärka samarbetet. Exempelvis genom att pröva inrättandet 
av ett råd eller andra samverkansmodeller. Stadsledningskontoret 
har genomfört en översyn av samrådens nuvarande arbete och 
organisering i syfte att stärka delaktighet och inflytande. 
  
Förvaltningen instämmer i enlighet med den översyn som gjorts att 
stadens arbete med nationella minoriteters rätt till inflytande 
behöver förbättras och tydliggöras. Förvaltningen är positiv till att 
ett råd för nationella minoriteters rättigheter under 
kommunstyrelsen inrättas. Genom ett formellt råd ökar möjligheten 
till en strukturerad process där strategiska utvecklingsfrågor kan 
lyftas och omhändertas. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Kristina Lutz m.fl. (M) och tjänstgörande 
ersättare Ann Hultmark Fridner (L) yrkar bifall till Moderaternas 
och Liberalernas gemensamma förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag och 
Moderaternas och Liberalernas förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Kristina Lutz m.fl. (M) och tjänstgörande ersättare Ann Hultmark 
Fridner (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
förslag enligt följande: 
  

1. att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. att därutöver anföra 
  
I Sverige finns fem erkända nationella minoriteter: judar, 
romer, samer, sverigefinnar och tornedalingar. Samer är 
också ett urfolk. Rätten till delaktighet och inflytande regleras 
i lagen (2009:724) om nationella minoriteter och 
minoritetsspråk. 
  
Den här rätten till delaktighet och inflytande är mycket viktig. 
Men vi är inte av uppfattningen att vi ska inrätta ett nytt råd 
för nationella minoritets rättigheter under kommunstyrelsen 
med 20 arvoderade ledamöter för att tillgodose dessa 
rättigheter. Vi ser en uppenbar risk att ett råd leder till att 
minoritetsfrågor inte får tillräckligt mycket uppmärksamhet i 
det dagliga arbetet, utan begränsas just till rådets fyra 
planerade sammanträden per år. Detta gäller inte minst den 
judiska minoritetens rätt till delaktighet och inflytande, som 
är särskilt angeläget just nu när antisemitismen tyvärr ökar. 
  
Stockholm är idag förvaltningsområde för finska, meänkieli 
och samiska och har ett ansvar för att de åtaganden som 
medföljer uppfylls. I de fall som brister upptäcks bör i första 
hand åtgärder vidtas för att rätta till dessa tillsammans med 
exempelvis Länsstyrelsen eller Sametinget. Centralt för 
Moderaternas inställning i minoritetspolitiken är att 
minoriteters rättigheter ska tillgodoses. Men det finns andra 
verktyg än att inrätta ett nytt råd under kommunstyrelsen. 

Särskilt uttalande 
Henrietta Ludwig (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

De nationella minoriteterna i Sverige är judar, romer, samer, 
sverigefinnar och tornedalingar och de nationella 
minoritetsspråken är finska, jiddisch, meänkieli, romani chib 
och samiska. De grupper som är nationella minoriteter har 
olika bakgrund, kultur och historia men gemensamt är att alla 
har långvarig historisk närvaro i landet och är en viktig del av 
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Sveriges historia. Sverige ratificerade också för över 20 år 
sedan Europarådets minoritetskonventioner, 2010 trädde 
minoritetslagen i kraft och lagen förstärktes 2019. Sverige har 
därmed åtagit sig att vidta lämpliga åtgärder för att inom alla 
områden av det ekonomiska, sociala, politiska och kulturella 
livet främja fullständig jämlikhet mellan nationella 
minoriteter och den övriga befolkningen. De nationella 
minoriteternas rättigheter gäller i hela samhället och inte 
minst vilar ett stort ansvar på kommuner att främja 
minoritetsspråken, sprida information och se till att de som 
tillhör de nationella minoriteterna får möjlighet till 
delaktighet och inflytande i frågor som rör dem. Stockholms 
stad är dessutom förvaltningsområde för finska, meänkieli 
och samiska, vilket bland annat ger rätt att kommunicera med 
staden på sitt språk i tal och skrift samt rätt att få äldreomsorg 
på sitt minoritetsspråk. 
  
Centerpartiets välkomnar att ett råd för nationella minoriteters 
rättigheter inrättas. Trots att det skett en del positiv utveckling 
på området så krävs det långsiktighet, nya verktyg och 
samråd för att stärka arbetet med nationella minoriteters 
rättigheter. Dock saknar vi från Centerpartiet både i 
tjänsteutlåtandet från förvaltningen samt i underlaget att det 
är skillnad på vilka skyldigheter staden har gentemot samer, 
tornedalingar samt sverigefinnar i förhållande till övriga 
nationella minoriteter eftersom Stockholm är 
förvaltningskommun åt dessa. Både stadens och 
minoriteternas utgångspunkt blir annorlunda vad gäller just 
dessa grupper. Centerpartiet vill därför särskilt 
uppmärksamma vikten av att säkerställa språk- och 
kulturkompetensen i äldreomsorgen. Stockholm behöver 
stärka medarbetarnas kompetens och informationen till bland 
annat personer som tillhör de nationella minoriteterna. Det är 
mycket bra att man uppmärksammar nationella minoriteters 
högtider men det är inte på något sätt tillräckligt för att 
uppfylla de lagstadgade rättigheter som samer, tornedalingar 
eller sverigefinnar har inom äldreomsorgen i enlighet med 
stadens status som förvaltningsområde. Vidare står det i 
underlagen att rådet inte ska fatta beslut utan fungera som en 
remissinstans vilket vi menar skapar en otydlighet kring 
huruvida rådet ska besluta om skriftliga yttranden eller enbart 
fungera som en diskussionsklubb. 

.  
  

  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/663-2 (Godkänd - R 1) Inrätta kommunstyrelsens 
råd för nationella minoriteters rättigheter KS 2023/444 
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 SKA 2023/663-1 Följebrev Inrätta kommunstyrelsens råd för 
nationella minoriteters rättigheter , KS 2023/444 

 SKA 2023/663-1.1 (Godkänd - R 3) KS 2023/444 
Tjänsteutlåtande - Inrätta kommunstyrelsens råd för 
nationella minoriteters rättigheter  

 SKA 2023/663-1.2 Bilaga - Instruktion för 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteter rättigheter 
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§ 17 
Redovisning av medborgarförslag 2023  
SKA 2024/26 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

redovisning. 
2. Redovisningen läggs till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har sammanställt inkomna och behandlade 
medborgarförslag och synpunkter under perioden 1 januari 2023 till 
31 december 2023. 
  
Under perioden har 21 medborgarförslag och 23 synpunkter 
inkommit. 73 procent av medborgarförslagen rörde förslag och 
synpunkter kring stadsmiljö och stadsutveckling. 23 procent rörde 
förslag och synpunkter kring kultur och fritid. 
  
Nämnden har bifallit eller delvis bifallit 24 procent av 
medborgarförslagen. 48 procent har avslagits och hälften av dessa 
med hänvisning till att de är planerade inom nämndens ordinarie 
verksamhet. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/26-5 (Godkänd - R 1) Redovisning av 
medborgarförslag 2023 
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§ 18 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
protokollsutdrag, m.m. enligt lista  
SKA 2024/8 
 

Beslut  
1.  Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, 
remisserna m.m. 

 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
anmälan till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/8-3 Skrivelselista 2024-02-22 
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§ 19 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 
 
 
SKA 2024/67 
SKA 2024/70 

 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 20 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1.  Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 15 februari 2024 till handlingarna 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
protokollet till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 21 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 15 

februari 2024 till handlingarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
protokollet till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 22 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. Skrivelse från ordförande Cecilia Obermüller (MP), 2:a vice 

ordförande Monica Lövström m.fl. (S), ledamot Tina Kratz 
m.fl. (V), 1:a vice ordförande Henrietta Ludwig (C), 
ledamot Kristina Lutz m.fl. (M) och tjänstgörande ersättare 
Ann Fridner (L) angående trafiksäkerheten på 
Söderarmsvägen i Kärrtorp överlämnas till Trafiknämnden  

2. Skrivelse från tjänstgörande ersättare Ann Hultmark Fridner 
(L) angående RSU-grupper överlämnas till förvaltningen för 
handläggning 

 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att skrivelsen angående 
trafiksäkerheten på Söderarmsvägen i Kärrtorp överlämnas till 
Trafiknämnden samt att skrivelsen angående RSU-grupper 
överlämnas till förvaltningen för handläggning. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 23 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
  

SKA 2024/2 
SKA 2024/52 
SKA 2024/63 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
anmälan till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
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